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ZPRAVODAJ
OBCE ČECHY POD KOSÍŘEM

  Číslo: 2/2012   Vydává Obec Čechy pod Kosířem nám. Svobody č. 289 okres  Prostějov 
Telefon/fax: 582 373 726   e-mail: ou@cechypk.cz    internetové stránky:  www.cechypk.cz

     
Červenec to je věc,
začínají prázdniny,
můžeš sbírat maliny
nebo taky jahody
a cákat se u vody,
borůvkami natřít nos,
každý může chodit bos,
hledat hříbky na mechu,

trochu dělat neplechu,
chodit pozdě spát,
celý den si hrát
na kovboje, na zloděje,
pořád se tu něco děje…
Řeknu ti to, zrcadlo,
jak mě to teď napadlo:
červenec je v zemi zdejší
vážně měsíc nejkrásnější.

INFORMACE STAROSTY OBCE

OPRAVUJEME HŘBITOVNÍ ZEĎ
V posledních několika letech byl oprávněným předmětem kritiky našich občanů stav vnější kamenné 
hřbitovní zdi. Že by bylo třeba tuto zeď opravit, jsme věděli všichni, ale buď bylo něco důležitějšího, 
nebo se nedostávalo finančních prostředků. Ne, že by jich obec momentálně měla nazbyt, ale oprava 
alespoň části zdi již prostě nesnesla odkladu. 
Bylo osloveno několik firem a po zhodnocení předložených nabídek byla vybrána firma ORTECH CZ s.
r. o. Jak jste si jistě všichni povšimli, práce byly zahájeny. Původní kamenná zeď byla rozebrána a na 
jejím místě byla vybetonována nosná opěrná stěna. K ní bude přizděna zeď z původního materiálu. Dle 
smlouvy budou práce provedeny nejpozději do konce července tohoto roku. Podél opravené stěny bude 
obnovena odstavná plocha, která může sloužit k parkování jak návštěvníků hřbitova, tak pro parkování 
automobilů občanů bydlících v ulici Komenského a Havlíčkova. Oprava bude stát cca 450 000,- Kč a 
financujeme ji z vlastních prostředků.

BUDEME MÍT NOVÝ BEZDRÁTOVÝ ROZHLAS
V loňském roce rozhodlo zastupitelstvo podat žádost o finanční příspěvek na vybudování 
protipovodňových opatření v obci. Součástí této akce bude i vybudování bezdrátového rozhlasu. Na 
realizaci akce obec požádala o dotaci z operačního programu ministerstva životního prostředí. 
V uplynulých dnech jsme obdrželi informaci o schválení naší žádosti. Do dvou měsíců bude podepsána 
smlouva o přidělení finančních prostředků a práce budou moci být zahájeny. Předpoklad zahájení prací je 
srpen 2012.

KONEČNĚ MÁME NOVÉ DĚTSKÉ HŘIŠTĚ
Jak všichni víte, zastupitelstvu obce se v loňském roce podařilo získat dotaci ze Státního zemědělského 
intervenčního fondu na vybudování dětského hřiště v areálu mateřské školy. Ještě v roce 2011 byla 
zahájena montáž herních prvků a všichni jsme doufali, že se vše stihne do příchodu zimy. Bohužel se to 
nepodařilo. Práce musely být z důvodu nepříznivého počasí přesunuty na rok 2012. V tomto roce k nám 
však počasí také nebylo příznivě nakloněno. Bylo třeba, aby teploty neklesaly pod 5 stupňů a daly se lepit 
ochranné prvky na betonové obruby bazénku a pískoviště. Věřte, že našim cílem bylo předat dětem hřiště 
do užívání co nejdříve. Stalo se tak až v druhé polovině května. Na poslední chvíli jsme ještě rozhodli 
provést nejnutnější terénní úpravy a zaset trávu. Bohužel budete muset být ještě chvíli trpěliví a počkat, 
až tráva vyroste a bude se po ní moci běhat. Pak už nic nebude bránit, aby herní prvky využívaly nejen
děti z MŠ a ZŠ, ale i ostatní děti z obce. Hřiště je určeno pro děti do 12 let a smí se používat pouze 
v souladu s provozním řádem, a to za nepřetržitého dozoru pedagogických pracovníků nebo rodičů. 
Hodnota vybudovaného dětského hřiště je 570 tisíc korun. Provozní doba bude od dubna do října ve 
dnech školního vyučování od 15.30 hod. do 20.00 hod., v ostatní dny od 10.00 hod. do 20.00 hod.
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PŘIPRAVUJEME REKONSTRUKCI ČOV
Jako hlavní úkol tohoto volebního období si zastupitelstvo stanovilo připravit a následně provést 
rekonstrukci naší čističky odpadních vod, která byla uvedena do provozu začátkem 90. let minulého 
století a bohužel již nevyhovuje stále se zpřísňujícím požadavkům na kvalitu vypouštěných odpadních 
vod. V současné době má obec zajištěno pravomocné územní rozhodnutí a probíhá zpracovávání 
dokumentace pro stavební povolení, které budeme mít do konce září letošního roku. V souběhu s touto 
dokumentací je zpracovávána žádost o poskytnutí dotace z operačního programu životního prostředí. 
Konkrétní dotační titul by měl být vyhlášen každým okamžikem. Budeme věřit, že štěstí přeje 
připraveným. V kladném případě by mohla být stavba zahájena na podzim roku 2013.

PODĚKOVÁNÍ ZA HUMANITÁRNÁ PŘÍSPĚVEK
V sobotu dne 31. března 2012 provedl oddíl Junáka sbírkovou akci Velikonoční skautské 
kuřátko, která je součástí celostátní veřejné sbírky Pomozte dětem.  V této sbírce se poda-
řilo junákům z naší obce vybrat celkem 7 546,- Kč. Poděkování patří nejen organizátorům, 
ale i všem občanům, kteří se do této sbírky zapojili.

VÝSLEDKY SBĚROVÉ SOBOTY
Letošní    jarní   sběr nebezpečných a velkoobjemových  odpadů se  v naší obci uskutečnil v sobotu  
24. března. Celkem bylo odvezeno 13,74 t nadrozměrného a nebezpečného odpadu. Za likvidaci tohoto 
odpadu zaplatila obec 42 265,50 Kč. Děkujeme všem ukázněným občanům, kteří nepotřebné věci 
odevzdali k likvidaci. Současně děkujeme členům SDH za pomoc při organizaci a vlastním průběhu 
sběrové soboty.

POPLATKY PRO ROK 2012 
Připomínám občanům, že v termínu k 31. květnu byla splatná první část poplatků za likvidaci 
odpadů a místní poplatek ze psů. Žádám občany, kteří dosud poplatky nezaplatili, aby poplatky 
uhradili nejpozději do konce června 2012. Místní poplatek za odvoz a likvidací odpadů za 
2. pololetí 2012 je splatný do 31.10.2012 a poplatek za stočné za rok 2012 do 30.11.2012.

DOVOLENÁ - LÉKAŘI
MUDr. Anna Kopečná
Praktická lékařka bude čerpat řádnou dovolenou od 9.7.2012 do 14.7.2012 a od 10.8.2012 do 29.8.2012. 
Po dobu její nepřítomnosti bude v ordinaci v Přemyslovicích a v Čechách pod Kosířem zastupovat 
MUDr. Alena Strnadová.

MUDr. Marie Grmelová
Zubní ordinace bude čerpat řádnou dovolenou od 6.8.2012 do 17.8.2012. Během dovolené bolestivé 
případy ošetří zastupující lékař MUDr. Znojil, Plumlovská 77, Prostějov. Telefonická domluva předem 
nutná. Ordinační doba od 8.00 do 11.30 hod., telefon: 582 345 630.

DOVOLENÁ - OBECNÍ ÚŘAD
Obecní úřad v Čechách pod Kosířem bude uzavřen z důvodu čerpání řádné dovolené od 13.8.2012 do 
17.8.2012 včetně.

NABÍDKA PILINOVÝCH BRIKET
Firma 2 MAX s. r. o. oznamuje, že v průběhu měsíce září, resp. října 2012, znovu uskuteční rozvoz briket až 
do domu. Termín bude upřesněn v první polovině září a bude uveden na letácích, které budou v tuto dobu 
rozneseny do všech domů v Čechách pod Kosířem. Cena za paletu briket bude 3.800,- Kč včetně dovozu a 
DPH. Případní zájemci se již dnes mohou hlásit na e-mail: vyroba@2max.cz nebo na tel: 777 838 777 –
p. Luděk Janeček. 
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OBEC MÁ NOVÉ WEBOVÉ STRÁNKY
Zastupitelstvo obce se opakovaně na svých zasedáních zabývalo výrobou nových webových stránek. 
Původní webové stránky neodpovídaly současným potřebám obce, a to jak po stránce grafické, tak po 
stránce obsahové. Nové stránky již byly spuštěny a průběžně jsou dotvářeny. Jejich konečná podoba by 
měla být hotova do konce měsíce července tohoto roku. Věřím, že jejich forma i obsah splní ta 
nejnáročnější kritéria. Pokud na nich přesto budete něco postrádat, dejte nám vědět a my se pokusíme o 
jejich doplnění. Při této příležitosti mi dovolte poděkovat zejména pracovnici obecního úřadu paní 
Pavlíně Pluskalové a panu Tomáši Zatloukalovi, kteří mají lví podíl na jejich vzniku.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA  A MATEŘSKÁ ŠKOLA ČECHY POD KOSÍŘEM

VE  ŠKOLNÍM ROCE  2011/2012

Školní rok 2011/2012 bude za pár dní slavnostně ukončen, děti 

již netrpělivě čekají na vysvědčení a vytoužené prázdniny.  

Dovolte mi jen krátké ohlédnutí za naší činností.

Základní škola byla organizována jako trojtřídní s pěti ročníky, které navštěvovalo 55 žáků, a jedním 
oddělením školní družiny pro 28 dětí. Mateřská škola byla letos poprvé rozdělena do dvou tříd - „Berušky“ 
(26 mladších předškoláků) v MŠ Podlesí a „Sluníčka“ (18 starších předškoláků) v nově zbudované třídě 
v přízemí základní školy.

V mateřské škole všechny celoroční činnosti vycházely ze školního programu s názvem „Je nám 
dobře na světě, na té naší planetě“. Děti hravou formou získávaly potřebné vědomosti, dovednosti a návyky 
odpovídající dané věkové skupině. Ve třídě „Sluníček“ probíhala pravidelná logopedická náprava a výuka 
anglického jazyka (Angličtina pro nejmenší). 

V základní škole byli žáci vzděláváni v souladu se školním programem „Otevřená škola“, který kromě 
tradičních forem práce umožňoval využívat inovativní prvky, nové metody práce formou projektů a vedl žáky 
k týmové práci. Mezi nejoblíbenější projektové dny patřil Jablíčkový den, Den ptáků, Den vody a Den Země. 
Žáci 1. ročníku si užili již tradiční Slavnost slabikáře aneb Pasování na čtenáře s předáváním prvního 
Slabikáře a velkého dortu s písmenky. Výuka byla obohacena o práci s interaktivními tabulemi, novými 
počítačovými programy, besedami se zástupci Policie ČR a Hasičského záchranného sboru v Prostějově, kde 
proběhla i exkurze. I letos byly zorganizovány soutěže „Škola hledá Superstar“, kadeřnická show ve školní 
družině, recitační a atletická soutěž. Dále jsme zorganizovali přípravné lekce pro budoucí prvňáčky „Hrátky 
s koťátky“. Volný čas žáci aktivně trávili v zájmových kroužcích, které škola nabízí – výtvarný, keramický, 
počítačový, rytmiky a anglického jazyka.

Žáci se také účastnili okresního a krajského kola matematické soutěže „Cvrček“, kde velkým 
úspěchem v krajském kole bylo 1. místo (z celkového počtu 947 řešitelů) žákyně 3. ročníku Kláry Polednové. 
Dále v krajském kole národní soutěže ve hře na zobcovou flétnu prezentovali školu tito žáci - Jakub Holubek, 
Alexandra Musilová, Lucie Slavíčková, kteří obsadili 1. místa ve své kategorii a Kateřina Hrabalová 2. místo.
Touto cestou jim ještě jednou děkuji za vzornou reprezentaci školy. 

Kulturní akce zahájil podzimní výchovný koncert p. Vojkůvky. V adventním čase navštívily 
předškolní i školní děti projekt „Kouzlo adventu“ na zámku v Náměšti na Hané, v MŠ zhlédly Vánoční příběh 
v podání Jany Turčanové. Také se uskutečnil výlet do Vlastivědného muzea v Olomouci na interaktivní 
výstavu „Poznávej se“, do expozice Arcidiecézního muzea v Olomouci a Muzea v Prostějově. U příležitosti 
dne dětí jsme navštívili Lázně Slatinice s bohatým programem pro děti. Dalším dárkem bylo Kouzelnické 
varieté Waldini z Břeclavi.

Tradičně jsme se podíleli na společných akcích v obci, mezi které patří Drakiáda, vánoční a 
velikonoční výstavy, průvod „Halloween“, zpívání pod vánočním stromem, vánoční zpívání pro seniory 
v DPS, Maškarní karneval, Velký čarodějnický rej, Pohádková cesta parkem aj.

A co nás čeká v závěru roku? Předškolní děti se těší na výlet do ZOO na Svatém Kopečku a školáci na 
hrad Veveří. Poslední tečkou bude slavnostní pasování šesti „předškoláků na školáky“ v obřadní síni obecního 
úřadu a rozlučková párty s dvanácti žáky 5. ročníku.

Velké poděkování patří vedení obce, rodičům a občanům, za jejich podporu a pomoc při naší práci.

                                                                                                             Iveta Slámová, ředitelka ZŠ a MŠ
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ZAJÍMAVOSTI ZE SPORTU

FLORBALISTÉ MAJÍ ZA SEBOU PRVNÍ SEZONU
Mladí florbaloví nadšenci mají za sebou rok působení v ligové soutěži. Tu 

začali 24. 9. 2011, kdy naši dorostenci sehráli své první zápasy. Výsledky 2:11 a 3:7 
ukázaly, že první sezona nebude vůbec jednoduchá a během ročního snažení se to 
nejednou potvrdilo. Tým sehrál celkem dvacet zápasů, ve třech z nich se mu 
podařilo bodovat. Tradičně nejtěžšími soupeři se pro nás postupem času staly týmy 
z Mohelnice a Olomouce, které po zásluze obsadily přední příčky v tabulce. Naopak 
nejvyrovnanější a nejvyhrocenější bitvy sehráli naši borci s Prostějovem a 
Šumperkem. 

I díky mnoha kladným ohlasům z řad hráčů i rodičů, působení našeho týmu nekončí. Naopak -
přihlásili jsme se do 3. ligy juniorů. Ta mimo jiné znovu nabídne souboje s naším největším rivalem, s FBC 
RG Playmakers Prostějov. V týmu se objevilo několik nových tváří a po přestávce trvající do poloviny 
července se znovu začneme scházet k užívání si radostí, které florbal a sportování obecně přináší. 

V souvislosti se sezonou také SHÁNÍME NOVÉ HRÁČE ročníky 1994 až 1998, a to na všechny 
posty. Tým nabízí tréninky dvakrát týdně v moderních halách, kvalitní hru a dobrou partu. Kontakt pro 
zájemce: Myyychal@centrum.cz nebo skupina na facebooku Florbal. 

                                                                                                                         Michal Sobecký

ECCE HOMO ŠTERNBERK 2012
Ve dnech 2. a 3. června letošního roku se 

uskutečnil již 32. ročník Mistrovství Evropy v 
závodech automobilů do vrchu - ECCE HOMO
Šternberk. Jedním z jeho aktivních a velmi 
úspěšných závodníků byl také reprezentant naší 
obce Jiří Kubíček se Škodou 130 RS, který se po 
velice vyrovnaném boji stal vítězem své kategorie 
historických vozidel od r. 1976 o zdvihovém 
objemu do 1300 ccm. Na prvním místě se Jirka 
také umístil v současně jedoucím „Mistrovství zóny 
Střední Evropy“ a v „Mezinárodním mistrovství 
České republiky“.

    Toto jeho vítězství bylo v pořadí již 
druhé, když obsadil 1. místo v témže závodě již v r. 

2010, což byla jeho první účast v evropském závodě na ECCE HOMO ve Šternberku. V r. 2011 tam úspěšně 
rozjetý závod nedokončil z důvodu prasklé pneumatiky sto metrů před cílem.

  Jirkův první start v závodním voze se uskutečnil v roce 2007 a postupně se zařadil mezi nejlepší 
jezdce ve své třídě, kdy na domácích závodech jezdil vždy na předních pozicích od vítězství k vítězství. 
Licenci profesionálního jezdce, a tím i účast na závodech v evropské třídě a konkurenci si vyjezdil v r. 2010. 

    Pro úspěšné závody má Jirka Kubíček k dispozici historický vůz Škoda 130 RS. Rekonstrukce 
tohoto unikátního závodního vozu byla možná jen díky vynikající práci, znalostem a schopnostem, dalšího z 
našich občanů Dušana Fišera, který je jeho mechanikem a vynikajícím motorářem. Vždy také zajišťuje 
důkladnou přípravu pro závody, technický servis a odborné vedení týmu. K celému týmu neodmyslitelně patří 
také Zbyněk Doležel z Prostějova, který je rovněž nadaným mechanikem a kmotrem celého projektu.

     Dušana i Jirku odmala zajímaly motory a posléze motoristický sport. Oba také vystřídali několik 
postupně sílících strojů, až si nakonec splnili zdánlivě nesplnitelný dětský sen a stali se úspěšnými závodníky.  

    Do závodění investují nejen veškeré své finance, ale také obrovské úsilí a snahu umístit se co 
nejlépe. Vždyť měření sil a schopností na evropské úrovni je to nejvyšší, čehož lze v tomto sportu dokázat a 
tudíž je to sen každého začínajícího závodníka. Proto do každého závodu vkládají mnoho sil a nadějí na co 
nejlepší umístění. V tomto roce by se chtěl Jirka Kubíček se svým týmem ještě zúčastnit závodů Mistrovství 
Evropy v italském Trentu nebo Pedaveně.

     Blahopřejeme k tomuto velkému úspěchu a děkujeme za reprezentaci obce v tomto prestižním 
mezinárodním automobilovém závodě. Vždyť jen málo rodáků a občanů naší obce dosáhlo podobného 
úspěchu v evropských sportovních soutěžích.  Gratulujeme!
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KALENDÁŘ KULTURNÍCH A SPOLEČENSKÝCH AKCÍ 2012

23. června (sobota) se od 20.00 hod. uskuteční tradiční hodová zábava v zahradě MFB. Pořádá TJ Sokol. 
K tanci i poslechu hraje skupina QUERCUS.

24. června (neděle) hody v obci,  program - po celý den lunapark manželů Doležalových, prodejní stánky 
s výrobky regionálních řemeslníků a umělců Hané, dopoledne setkání občanů na fotbalovém hřišti k utkání 
současné fotbalové reprezentace obce se starými pány. Pořadatel Obec Čechy pod Kosířem, TJ Sokol Čechy 
pod Kosířem a občanské sdružení Letokruhy.

21. a 22. července (sobota a neděle) V. ročník JOSEFKOL 2012 – mezinárodní setkání mistrů kolářů 
v prostorách zámeckého parku, muzea kočárů a okolí na náměstí Svobody. Organizačně zajišťuje občanské 
sdružení Historické kočáry „Mylord“ a Václav Obr. Spolupořadatelem je Vlastivědné muzeum v Olomouci.

10. srpna (pátek) letní karneval v zahradě MFB. Začátek od 20.00 hod., pořádá místní organizace SDH. 
K tanci a poslechu hraje skupina SAX.

19. srpna (neděle) dopoledne je připravována akce – Ukázka praktické jízdy elegance historických 
vozidel „Z lázní do lázní“. Místem setkání bude zámecký park. Pořadatelem je Hanácký veterán klub, Obec 
Čechy pod Kosířem, Obec Skalka a Lázně Slatinice.

23. srpna (čtvrtek) se v prostorách zámeckého parku uskuteční od 19.00 hod. charitativní koncert Báry 
Basikové na podporu výstavby Domu pokojného stáří a opravy místní fary. Organizačně zajišťuje Charita 
Konice a Obec Čechy pod Kosířem ve spolupráci s Vlastivědným muzeem Olomouc.

8. září (sobota) se v prostorách zámeckého parku uskuteční Setkání řemeslníků z Hané a Slovenska v rámci 
mezinárodního projektu  Spojují nás tradice. Pořadatelem akce je Region Haná, občanské sdružení Letokruhy 
a Obec Čechy pod Kosířem.

22. září (sobota) se uskuteční DRAKIÁDA na fotbalovém hřišti v Čechách pod Kosířem spojená 
s ochutnávkou netradičních druhů piva.  Začátek ve 14.00 hod. Pořadatelem je Základní škola a Mateřská 
škola Čechy pod Kosířem spolu s TJ Sokol Čechy pod Kosířem.

CHARITATIVNÍ KONCERT BÁRY BASIKOVÉ
Léta opuštěná fara v naší obci, která je v současné době 

v majetku Charity Konice, pozvolna mění svou tvář. Prvním krokem je 
generální oprava střechy fary, která byla zahájena v loňském roce. 
Tehdy podala pomocnou ruku při získávání finančních prostředků naše 
známá umělkyně paní Bára Basiková, která vystoupila 6. srpna 2011
na charitativním koncertu na zámeckých schodech v areálu zámeckého 
parku. Výtěžek koncertu ve výši 69 900,- Kč byl použit na 
dofinancování vlastního podílu Charity Konice. Větší část se podařilo 
získat formou dotace.

Říká se, že nevstoupíš dvakráte do stejné řeky, ale situace 
v letošním roce je velmi podobná té z loňského roku. Charita Konice 

opět získala dotaci na opravu druhé poloviny farské střechy a opět se jí nedostává finančních prostředků na 
dofinancování vlastního podílu. I letos nabídla paní Basiková nezištně pomocnou ruku. Koncert se uskuteční 
ve čtvrtek 23. srpna 2012 v 19.00 hod. v prostoru před zámeckým altánem.

Veškeré finanční prostředky získané z této charitativní akce budou použity výhradně na opravu 
střechy naší fary.

Součástí programu bude den otevřených dveří na místní faře. Zde se budou moci návštěvníci seznámit 
s činností Charity Konice a s projektem Domu pokojného stáří v Čechách pod Kosířem.

Vážení občané, chtěl bych Vás tímto všechny požádat o pomoc.  Přijďte nás podpořit svou účastí, a 
tak přispět k záchraně nejstarší budovy v Čechách pod Kosířem.
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HODY LETOS TROCHU JINAK
Konec měsíce června je pro děti v naší obci každým rokem 

netrpělivě očekávaným obdobím, a to hned ze dvou důvodů. Jednak končí 
školní rok a začínají prázdniny, jednak jsou v Čechách hody. Přijedou 
kolotoče, houpačky, housenková dráha a ostatní atrakce a lákadla. 
Součástí hodového veselí je i tradiční nedělní jarmark, na který jsme se i 
my jako děti vždy hrozně těšili. Ve stáncích podél cesty se dalo vždy 
objevit něco, co během roku nebylo běžně v prodeji. Byla to kouzelná 
doba plná očekávání, nadějí a někdy i zklamání. Zklamaní jsme byli
tenkrát, když se nepodařilo rodiče přesvědčit, že třeba bez téhle pistole 
nebo oné panenky nemá dětský život v podstatě smysl. Postupem času se 
začalo všechno měnit a dnes se na hodovém jarmarku prodává stejné 
zboží, které si během celého roku můžete koupit v každé větší tržnici.

Chtěli bychom to trochu změnit a přilákat do naší obce prodejce se zbožím neobvyklým a atraktivním. 
Chtěli bychom, aby byl hodový jarmark opět ve znamení očekávání a překvapení. Letošní hody chceme 
pojmout jako jarmark tradičních výrobků řemeslníků a umělců nejen z Hané. Asi se nám hned na poprvé 
nepodaří úplně vytlačit prodejce zboží pochybného původu a stejně pochybné kvality, ale chceme to alespoň 
zkusit.

To co se nezmění, bude tradiční sobotní zábava se skupinou QUERCUS a lunapark manželů 
Doležalových. V neděli dopoledne v 10.00 hod. proběhne na fotbalovém hřišti hodové utkání současné 
fotbalové reprezentace obce s bývalými hráči. Všichni jste srdečně zváni.

JOSEFKOL 2012
Motto: Svatý Josef - patron všech řemeslníků od věků do věků

Vážená veřejnosti,
V. ročník mezinárodního srazu mistrů řemesla kolářského a kočárnického je odkazem a poselstvím všem 
lidem a budoucím generacím naší země.

Letošní historická scéna zapomenutých řemesel je tvořena dávnou dobou 19. století. Byl to zlatý věk 
ve stavitelství kočárů, ale i začátek různých vynálezů, které se uplatňovaly ve všech směrech lidského umu 
v této zemi.

Představíme Vám mistry řemesel, muže, kteří umí postavit loukoťové kolo, koláře, kováře a 
podkováře, bičaře, sedláře, čalouníky, prýmkaře, lampaře, řezbáře a mnoho dalších, prostě ty, kteří dokážou
společně postavit i samotný kočár. Zámecký park ožije jako dávná vesnice plná radosti, ale i smutku. Je to 
strhující příběh, příběh řemeslníků o jejich silné vůli, víře a lásce, se kterou vykonávali každodenní těžkou 
práci. Kočáry byly a jsou odkazem vysoké řemeslné vyspělosti 18. a 19. století. Spojovali se lidé a jejich 
osudy se samotnou přírodou, která po tisíce let byla chráněna. Budovaly se parky, cesty byly osazovány
stromořadím, voda byla tak čistá, že se dalo pít z každého potůčku či říčky.

Ale aby se kola kočárů a vozů roztočila a člověk poznal za jízdy kočárem bezprostřední kontakt 
s přírodou, bylo zapotřebí koní. A tak samotný kůň se stal nejušlechtilejším tvorem po boku člověka od 
pradávných časů až dodnes. Lidé je chovali a šlechtili, byli na ně přísní, ale také je milovali. Koně používané 
do kočárů procházeli náročným výcvikem a z těch nejlepších se stávali galakarosiéři. Právě ti byli určeni do 
skvostných kočárů tažených šestispřežím. Josefkol 2012 je přehlídkou historických kočárů a koňských 
spřežení doprovázených poutavou hudbou. Kočí čili mistři opratí Vám předvedou bravurní jízdy s kočáry 

spolu s lokaji zajišťujícími obsluhu a bezpečí cestujících. 
Tyto momenty, které společně prožijeme, nechť se stanou 
silnou vzpomínkou i po letech.

Tímto Josefkolem chceme uctít dávné stavitele 
kočárů, kteří byli časem zapomenuti. Chceme vzdát hold 
těm, kteří zanechali v kočárech svá jména dalším generacím. 
Josefkol ponese poselství svatého Josefa - patrona všech 
řemeslníků od věků do věků a všem lidem, všem generacím, 
aby řemesla neupadla v zapomnění. Přátelé, vážená 
veřejnosti, na společném setkání Josefkol ve dnech 21. a 22. 
července 2012 v zámeckém parku v Čechách pod Kosířem 
spojíme myšlenku a svůj čas věnujeme našim předkům.

S úctou a poselstvím 
                                                                    Václav Obr
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MISTR ŠTĚTCE JOSEF MÁNES
KOSÍŘSKÉ ELEGIE (Otto F. Babler) - IV. Díl

Smuteční vrbo nad rybníkem, co jsem se na tě nahleděl, jak větve kloníš dolů k vodě. To listí tvoje 
žalně svislé - jak po něm tekou slzy deště … Mohutný jasan solitér a v jeho stínu lavička. Co jsem se tady 
v podvečer sám v myšlenkách svých nasedával, když od Kosíře první stíny už zvolna táhly do zákoutí parku a 
do kraje a soumrak tichý splýval strání. Ta teskná chvíle zadumání … Komáři pak mě začali kousat, a já je 
plácal zuřivě i na rukou i na čele, však pokoj když mi nedali, já vstal a kráčel na zámek, kde v oknech už se 
svítilo a ke stolu už sedali.

Vysoká lampa plaší tmu, ze samovaru vystupuje pára a vznáší se nad večerní společností bílými 
vlnami, v nichž bujně cválá křídlatý Pegas. To dech poezie vane pokojem, v němž ozývá se hudba, slovo 
básníka i rozhovor o umění. Zde jsem jim kdysi ukazoval své kresby krojů, které jsem si přivezl z velké cesty 
na Slovácko, Slovensko i do Slezska, a vyprávěl jsem jim o svých pracích a plánech. Jen o své pražské bídě 
jsem nikdy před nimi nemluvil - kdybych se o tom byl rozhovořil, byla by to bývala dlouhá jeremiáda, která 
by se byla špatně hodila do jejich tichého, vlídného světa. Jak mi tu mezi nimi bývá dobře, když sedíme tak 
družně u stolu.

Vždycky, když hlásný z cimbuří osmiboké věže z červených cihel zvukem rohu ohlašoval některého 
přijíždějícího hosta, nastal ruch vítání a pozdravování - ó, jak rád jsem míval tu družnost, srdečnost, to veselí a 
přátelství. Ten Gastkalender, kniha hostů - co jmen tam vešlo, kolik tváří s nimi! A přátelsky, jako rovný 
s rovným jsem se tam stýkal se všemi těmi hrabaty, hraběnkami, kněžnami, barony, generály, rytmistry, 
majory, biskupy, preláty a kanovníky.

Dojížděl sem i učený olomoucký biskup, baron Rudolf Thysebaert, který byl zapřisáhlý nepřítel 
nikotinu a kouření - však jsem nakreslil takový žertík, jak před jeho příjezdem děti do úkrytu odvážejí dýmku 
a tabák, a za jeho návštěvy jsme pak kouřívali jen tajně jako kluci. Ten hodnostář si taky potrpěl na dlouhé 
citáty z latinských klasiků, a pro mne latina byla asi totéž jako chaldejština, španělština nebo hebrejština - ale 
vždyť já, ty moje hanbo, já starý Honza, ani správně česky psát neumím …

Bože, co jsem tu s nimi všechno prožil: v zimě sanice a bruslení na rybníku, turnaje, plesy, maškarády 
a divadelní přestavení na zámku, recitace a živé biblické obrazy, průvody Božího těla na vsi a hanáckou 
veselku, projížďky po rybníce za měsíčního svitu, rybolovy do čeřenů a hony, výlety do Olomouce, do 
Prostějova, do Krakovce. A já se hostitelům odvděčoval drobnými ornamentálními hříčkami, které jsem jim 
kreslil a maloval na dopisní papíry, do památníků a na vějíře. Namaloval jsem jim supraporty se znázorněním 
čtyř ročních dob, vymaloval jsem jim život na panském sídle v dětských výjevech - radost a štěstí, důvěrnost a 
družnost. A jak jsem je jednou rozesmál, když jsem jim vyprávěl, jak jsem v Krakovci vypustil pytláka 
z hraběcí šatlavy - nazýval jsem ji „hladomornou“! Na zámku samé radovánky, však pomyslím-li na Prahu, tu 
srdce se mi sevře smutkem. Jak nerad odjíždím tam pak do svých všedních strastí a trampot! …

Byl jsem jim vděčen za zájem a porozumění, které měli pro mé umění, vážil jsem si jejich přátelství, 
přijímal jsem jejich dobrodiní, odvděčoval jsem se jim svým uměním, snažil jsem se jim působit potěšení - ale 
lokajem jsem se jim nestal, ani dvorním bláznem, ne, to ne! Dovedl jsem se těm Portugalcům taky postavit! 
Jak jsem si proti sobě poštval bývalého hulánského rytmistra Augusta Silva Taroucu de Meneses, když jsem 
jednou zesměšňoval to jejich vojáčkování a uvedl proti vojsku jako největší výtku: „Slouží jen císaři!“

Vždycky, když nastávalo studené, mlhavé a deštivé počasí, mrznul jsem v Praze jako pes - můj 
chatrný oblek mě chránil jen jako jemná lazura. Poprosil jsem je jednou, aby mi ze své garderoby poslali 
nějaké staré kusy loveckých šatů, byť už snad nesly stopy pohnutého života, tu mi poslali zcela nové oblečení 
a já měl radost, že mám slušný svrchník. Můj přítel Petrarca, kterého jsem kdysi vymaloval, jak poprvé spatřil 
svou zbožňovanou Lauru, by o tom asi vyslovil své mínění, jako například: „Není to od tebe pošetilé, že se 
raduješ z oděvu? Je šat něco více než Adamův fíkový list? Neprokázal už Diogenes, že plášť je pošetilou 
tretou?“ Na to však mu mohu jen odpovědět: „Pane principále, Vám se to dobře mluví v zemi, kde kvetou 
citróny. Když jste tehdy cestoval po Německu, byla letní doba! …“

Vy moje Čechy pod Kosířem, býval jsem tu rád v radosti i v zármutku. Já, syn města, prožíval jsem tu 
skutečnosti života na panském sídle i života na vsi a obohacoval i dotvářel jsem tu své umění. Jak jsem svým 
přátelům a hostitelům byl vděčen za všechno, co mi poskytovali, a jak jsem se vždy snažil vyjádřit jim to i 
slovem - ale slovo nebylo má síla, a všechno, co jsem jim pak napsal, znělo tak uboze, tak uboze: „Vzpomínka 
na dny, prožité v Čechách, náleží vždy k nejpříjemnějším zážitkům, které si často a rád připomínám, a velmi 
se těším, že znova navštívím toto místo pro mne tak srdečně milé, až mi to můj umělecký shon dovolí …“ Jak 
prkenně to zní, jak strojeně a neohrabaně, jak to má daleko k opravdovosti a upřímnosti, jakou bych tím chtěl 
vyjádřit. Ale to nevadí - mám své umění! Kresbičkou na jediném žebírku vějíře, na jediném lístečku dopisního 
papíru dovedu vyjádřit celý svět citů, do jediné čáry tužkou dovedu vložit celou lásku svého vřelého srdce! …
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KLUB SENIORŮ

Dne 15. května 2012 jsme si připomněli 10 let od založení Klubu 
seniorů. Klub byl založen 21. května 2002 organizátory a iniciátory 
panem Josefem Havelkou a panem Lubomírem Skácelem. Z počátku 
činnosti se členové klubu scházeli v hasičské klubovně v zámeckém 
parku a od září 2004 v nové zasedací místnosti obecního úřadu. Ale ani 
tyto prostory nebyly dostačující vzhledem k počtu seniorů se zájmem o 
členství v klubu. Proto, když byla v roce 2010 dokončena MFB, poskytla 
obec ke schůzkám prostory velkého společenského sálu. 

Jistě víte z minulých vydání zpravodajů o činnosti klubu, proto je 
zbytečné o tom psát nějak obšírně. Není potřeba zdůrazňovat, že klub 
pořádal spoustu zajímavých přednášek, výletů a zájezdů. Např. ve čtvrtek 
14. června 2012 jsme pořádali zájezd do Slatiňan v okrese Chrudim, kde 

jsme navštívili zámek, hřebčín známý chovem starokladrubských koní a jiné zajímavosti. Zájezdů se 
zúčastňují nejenom členové klubu, ale i ostatní občané Čech pod Kosířem. Je jen škoda, že není o spolupráci 
s klubem a členství v něm větší zájem. Není problém vytvořit zajímavý program, ale horší je to již s účastí na 
pořádaných akcích. Byla bych moc ráda, kdyby se naše členská základna rozšířila o nové členy. Všichni 
senioři z Čech pod Kosířem, jste srdečně vítáni. Teď budeme mít prázdniny, tak jako školáci, ale po 
prázdninách se na Vás těšíme. První schůzku po prázdninách máme 11. září 2012 v 17.00 hod. v MFB. 
V měsíci říjnu plánujeme, letos již podruhé, oslavu Dne seniorů, na kterou Vás co nejsrdečněji zveme a těšíme 
se na Vás. Na závěr bych ještě ráda poděkovala vedení obce za pomoc a spolupráci při organizování našich 
akcí a setkání.

                                                                                                                                 Helena Horáková

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

ŽIVOTNÍ VÝROČÍ NAŠICH SPOLUOBČANŮ
Blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se dožívají ve III. čtvrtletí roku 2012 

významného životního jubilea. Jsou to :

Železňáková Božena Komenského 360 83 let
Šťastný Josef Husova 164 90 let
Janeček Arnošt Tyršova 240 90 let
Hliňáková Marie Wolkerova 98 85 let
Paráková Jaroslava Lípy 366 87 let
Pospíšilová Anna Husova 269 80 let
Svozílková Zora 9.května 286 91 let
Pospíšilová Květoslava nám. Svobody 288 88 let
Vinkler Josef Husova 207 81 let
Kvapilová Dobroslava Komenského 360 82 let
Polách Josef  nám. Svobody 55 81 let
Gellnerová Marie Podlesí 15 97 let

V Čechách pod Kosířem 15. června 2012
Ing. Milan Kiebel starosta obce

Pavlína Pluskalová
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